

Media Advisory

Directorate of Communication

Ref: MA017b09

Tel. +33 (0)3 88 41 25 60

Fax +33 (0)3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Strasbourg, 27.02.2009

Brussels seminar on policies and practices concerning elderly migrants

Date: 2-3 March 2009

Location: Palais des Académies, Brussels (Belgium).

Organised by: the Council of Europe and the authorities of the French Community of Belgium, the Walloon Region and the French Community Commission of the Brussels-Capital Region

Description: More than one hundred participants representing national and local authorities, migrants associations and researchers from member states and non members (Morocco) will discuss problems encountered by elderly migrants and persons of immigrant origin that make them particularly vulnerable.

The seminar will identify the specific needs of elderly migrants and the challenges they face and propose measures that will allow them to stay longer active and independent, including better use of their experience and know-how in both countries of destination and of origin.

Additional information: [Programme of the seminar](#) and [Special file on migration](#)

Contact: Ulvi Akhundlu, ulvi.akhundlu@coe.int, tel. +33 (0)3 88 41 26 38, mobile +33 (0)6 61 14 83 16).

Séminaire à Bruxelles sur les politiques et pratiques relatives aux migrants âgés

Date : 2-3 mars 2009

Lieu : Palais des Académies - Bruxelles (Belgique).

Organisé par le Conseil de l'Europe en coopération avec les autorités de la Communauté française de la Belgique, de la Région wallonne et de la Commission communautaire française de la Région de Bruxelles-Capitale.

Descriptif : Plus de cent participants représentant les autorités nationales et locales, des associations de migrants et des chercheurs des États membres et non membres (Maroc) vont discuter des problèmes rencontrés par les migrants âgés et les personnes d'origine immigrée qui les rendent particulièrement vulnérables.

Le séminaire devrait identifier les besoins spécifiques des migrants âgés et les défis auxquels ils doivent faire face, et proposer des mesures qui leur permettront de rester plus longtemps actifs et autonomes, notamment pour mieux utiliser leur expérience et leur savoir-faire aussi bien dans leur pays d'accueil que dans leur pays d'origine.

Pour plus d'informations : [Programme du séminaire](#) et [Dossier spécial sur les migrations](#)

Contact presse : Ulvi Akhundlu, ulvi.akhundlu@coe.int, tél. +33 (0)3 88 41 26 38, portable +33 (0)6 61 14 83 16.

To receive our press releases by e-mail, contact: Council.of.Europe.Press@coe.int